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Protokół Nr XIX/2016
z sesji Rady Gminy SLUI'IA

odbytej w dniu 20 kwietnia 2016 roku w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy
w Słupi

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Kuder otworzyła sesję o godz. 930 i po powitaniu
wszystkich zebranych oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 14
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób, stanowi quorum
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwal - lista obecności radnych stanowi
załqcznik do niniejszego protokołll.

Ponadto w sesji uczestniczyli:

Wójt Gminy

Sekretarz Gminy

Skarbnik Gminy

Radca Prawny

Dyrektor SP w Pilczycy

Komisariat Policji w Radoszycach

Ad. pkt 2

Robert Wieigopolan

Marian Król

Dorota Basiak

Sylwester Ziębicki

Wiesława Arwaj

Sławomir Marchewka

Nikt nie wnosił zastrzeżeń odnośnie protokołu Nr XVIl/2015 z sesji odbytej 3 lutego 2016
roku. Rada Gminy w obecności 14 radnych jednomyślnie przyjęła protokół.
Nikt nie wnosił uwag do protokołu nr XVlll120 16 z sesji odbytej 29 lutego 2016 roku.
Rada Gminy w obecności 14 radnych jednomyślnie przyjęła protokół.

Ad. pkt 3

W punkcie dotyczącym przyjęcia porządku obrad jako pierwszy głos zabrał Wójt i zgłosił
następującą zmianę do porządku obrad:

- dodać do porządku obrad pkt: "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia na lata 2016-2023" jako pkt 4a.

Radni w obecności 14 radnych jednomyślnie przyjęli tę zmianę do porządku obrad.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zgłosiła następującą zmianę do porządku obrad:

- dodać pkt "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działalność Kierownika
GOPS" jako pkt 4g.

Radni w obecności 14 radnych jednomyślnie przyjęli tę zmianę do porządku obrad.



Rada Gminy w obecności 14 radnych jcdnomyślnie przyjęla następujący porządek obrad po
zmianach:

l. Otwarcie obrad, powitanie obecnych i stwierdzenie quorum,

2, Przyjęcie protokołu Nr XV1II20l5 z sesji odbytej 3 lutego 2016 roku oraz protokołu

Nr XVlIl/2016 z sesji odbytej w dniu 29 lutego 2016 roku,

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Rozpatrzenie projektów uchwal w sprawie:
a) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia (Konecka) na lata
2016-2023

b) dokonania zmian w budżecie gminy na 2016 L,
c) udzielenia pomocy finansowej innym jednostkom samorządu terytorialnego,
d) zmiany uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej
e) zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz
warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których
zarządzającym jest Gmina Słupia,

ł) zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania
Narkomanii na 2016 rok

g) rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika GOPS
5, Omówienie zasad korzystania i stawek czynszu najmu świetlic wiejskich

stanowiących własność Gminy Słupia,
6. Informacja o Proh'famie Rodzina 500 +,
7. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
8, Interpelacje i zapytania radnych.
9, Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
10, Sprawy różne
11. Zamknięcie obrad XIX sesji Rady Gminy.

Ad. pkt .la

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia
(Konecka) na lata 2016-2023 (treść II' załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu poddała go pod głosowanie. Rada
Gminy w obecności 14 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XIX/108/20l6 w sprawie
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia (konecka) na lata 2016-2023,
trdć stanOll'i załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4b

Skarbnik D. Basiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie
gminy na 2016 rok (trdć II' załączeniu).
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Wójt wyjaśnił, że 17 kwietnia został ogłoszony przetarg na remont dróg h'l11innychwedług
wniosku złożonego do PROW. Według wstępnej opinii ŚBRR wniosek zostanie przY-ięty.
Podpisanie umów ma nastąpić do końca maja. Wniosek opiewa na kwotę 2 174000 zł.
Dofinansowanie wynosi 63,63%, co stanowi kwotę ok. 1 390 000 zł. Rozstrzygnięcie
przetargu nastąpi 9 maja. Zapis w WPF jest wymagany przez biuro PROW. Wniosek
obejmuje remont dróg w miejscowościach: Biały Ług, Czerwona Wola, Skąpe-Pilczyca, Ruda
Pilczycka, Rytlów, Skąpe-Budzisław, Radwanów-Słomiana, Mnin, ul. Ogrodowa.
Ponadto podpisana został umowa na dofinansowanie z WFOŚiGW na opracowanie Planu
Gospodarki Niskoemisyjnej w wysokości 12 000 zł.
Ponadto będzie realizowany remont drogi Słupia-Radwanów. Okazało się, że droga ta została
zakwalifikowana do dofinansowania z listy rezerwowej. Remont nastąpi również w tym roku.

Przewodniczaca Rady Gminy wyjaśniła, że jeśli umowa na remont dróg gminnych będzie
podpisana, zostanie przebudowane ok. 8 km. dróg gminnych. Realizacja ma nastąpić w 2016
roku, oprócz ul. Ogrodowej w Mninie, która ma zostać przebudowana w 2017 roku, po
zmianie kategorii drogi wewnętrznej na drogę gminną. Całkowity koszt przebudowy dróg
gminnych przed przetargiem to kwota 2 179789, 84 zł. Wkład gminy wynosi 701 119 zł.
Dofinansowanie z PROW ma wynieść 1 226 622 zł. Do przebudowy ujęte są następujące
odcinki dróg gminnych: Skąpe-Budzisław - odcinek od drogi powiatowej do świetlicy w
Budzisławiu, Skąpe-Pilczyca w stronę cmentarza, Czerwona Wola przez wieś, Skąpe-Rytlów,
od Radwanowa w stronę Słomianej, Ruda Pilczycka od młyna, Biały Ług w stronę pomnika,
Mnin, ul. Oh'l"odowa.

Radny M. Janduła pytał czy środki w budżecie na budowę wodociągu są przeznaczone na
miejscowość Hucisko?

Wójt wY-iaśnił, że środki te są przeznaczone na zaprojektowany odcinek wodociągu w
miejscowości Słupia Gabrielów. Odcinek w Hucisku zostanie wykonany w póżniejszym
terminie.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu poddał go pod głosowanie. Rada Gminy
w obecności 14 radnych jednomyślnie podjęła uchwalę Nr XIX/109/2016 w sprawie
dokonania zmian w budżecie gminy na 2016 rok, trdć stanowi załqcznik do protokołu.

Ad.4c

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej innym jednostkom samorządu
terytorialnego (treść w załqczeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nadmieniła, że remontowane będą następujące odcinki dróg:

- Ruda Pilczycka -Czermno , 510 m - kwota kosztorysowa 116. 567, 27 zł, udział h'l11iny
56329 zł

- Jakimowice Kol.-Radwanów Kol., odcinek 700 m, kwota kosztorysowa 149,614,25, udział
gminy - 74 807 zł
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- Pilczyca Słupia-Czerwona Wola Hucisko w miejscowości Hucisko 995 m, kwota
kosztorysowa 228 90 l zł, udział gminy I 14 451 zł.
Przewodniczący Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że odcinek w Hucisku będzie realizowany
w całości, będzie to odcinek o długości l 100 m.
Radny E. Czekaj pytał czy będzie realizowany remont odcinka drogi Powiatowej Słupia
Bukowie.
Przewodniczący Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że jeśli pojawią się oszczędności po
przetargach na wcześniej wymienione odcinki, to Zarząd Dróg zrealizuje również remont
drogi Słupia Bukowie w stronę cmentarza. Kosztorys na tą drogę jest sporządzony. Pozostaje
kwestia rozstrzygnięć przetargowych.
Radnv J. Skrobisz zwrócił uwagę, że w planach remontu dróg powiatowych jak zwykle nie są
ujęte drogi w miejscowości Min. Nadmienił, że każda droga wylotowa z Mnina jest w
fatalnym stanie. Wyraził opinię, że dopóki nie zmienią się władze w powiecie, to nie zostaną
wyremontowane żadne drogi w Mninie.
Przewodniczący Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że to wyborcy dokonują decyzji, kogo
chcą we władzach powiatu. Nie da się w ciągu jednej kadencji wyremontować 570 km. dróg
powiatowych. Obecny skład zarządu działa prężnie" na ile pozwalają im środki budżetowe
powiatu. Poprosił o cierpliwość. Przyjdzie czas. że będą remontowane również drogi w
Mninie.
Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu poddał go pod głosowanie. Rada Gminy
w obecności 14 radnych 13 głosami "za" przy l "wstrzymującym się" podjęła uchwalę Nr
XIX/110/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej innym jednostkom samorządu
terytorialnego, tre.{ć uchw{tiy stanowi załącznik do protokołu.

Sale obrad opuścił radny W. Orzeł pomniejszając tym samym liczbę osób uprawnionych do
głosowania do ł 3 osób.

Ad. pkt 4 d

Następnie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej
(treść stanowi załącznik do protokołu) prledstawił Wójt.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu poddał go pod głosowanie. Rada Gminy
w obecności 13 radnych 12 głosami "za" przy l "wstrzymującym się" podjęła uchwalę Nr
XIX/11112016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej, tres'ć
uchwały stanowi załącznik do protokołu.

Na salę obrad wrócił radny W. Orzeł powiększając tym samyrTIliczbę radnych uprawnionych
do głosowania do 14 osób.
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Ad. pkt 4 e

Nastt(pnie T. Matuszczyk przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałt( w sprawie
określenia przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz stawki opłaty
za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest
gmina - SŁUPIA (treść II' załączeniu).

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu poddał go pod głosowanie. Rada Gminy
w obecności 14 radnych jednomyślnie podjt(ła uchwalę Nr XIX/112/2016 zmieniającej
uchwalę w sprawie określenia prLystanków komunikacyjnych, warunków i zasad
korzystania oraz stawki opiaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których
właścicielem lub zarządzającym jest gmina - SŁUPIA, treść uchwały stanowi załącznik do
protokołu.

Ad. pkt 4f

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii
na 2016 rok (treść II' załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały. Przewodnicząca Rady
Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie. Rada Gminy w
obecności 14 radnych jednomyślnie podjt(ła uchwałt( Nr XIX/113/2016 w sprawie zmiany
uchwaly w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przcciwdzialania Narkomanii na 2016 rok, treść uchwały
stanowi załącznik do protokołu.

Nastt(pnie Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwt( w obradach trwającą w godz. 10.45-
11.00. Po przerwie obrady wznowiono. Stan radnych po przerwie 14 osób.

Ad. pkt 4g

W punkcie dotyczącym podjt(cia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalności
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Słupi jako pierwszy głos zabrał
Przewodniczacy Komisji Rewizyjnej J. Kaczmarek. Odczytał protokół z posiedzenia Komisji
Rewizyjnej, na którym rozpatrywano skargt( (treść stanowi załącznik do protokołu). Komisja
jednomyślnie uznała, że skarga na działalność Kierownika GOPS jest bezzasadna.

Radny M. Piec nadmienił, że skargt( rozpatrywano na podstawie dokumentów i wyjaśnień
Kierownika GOPS. Na tej podstawie nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości. Natomiast
jeśli chodzi o zarzut agresywnego zachowania, czy braku zainteresowania rozmową trudno
jest sit( odnieść do takich zarzutów, kiedy nie brało sit( udziału w dyskusji.

Przewodniczaca Rady Gminy przypomniała, że GOPS zajmuje sit( osobami, które są
pokrzywdzone przez los. Zwróciła sit( z prośbą do Wójta i Kierownika GOPS, aby wszyscy
ci, którzy zgłaszają sit( do ośrodka byli traktowani grzecznie, uprzejmie i ze współczuciem.

5



Nikt z radnych nie wnosił uwag wobec czego Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu
projektu uchwały poddała go pod głosowanie. Rada Gminy w obecności 14 radnych 13
głosami "za" przy l "wstrzymującym sit;" podjęła uchwalę Nr XIX/ll-1/2016 w sprawie
rozpatrzenia skargi na dzialalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej,
trdć uchwały .I'tanml'izałącznik do protokołu.

Ad. pkt 5

W punkcie dotyczącym omówienia zasad korzystania i stawek czynszu najmu świetlic
wiejskich stanowiących własność Gminy Słupia, jako pierwszy głos zabrał Wójt. Wyjaśnił, że
aby ujednolicić zasady korzystania ze świetlic wiejskich wydał zarządzenie, w którym
zawarte są zasady korzystania ze świetlic oraz stawki opłat za wynajem (trdć zarządzenia w

załączeniu). Opłata za wynajem będzie rekompensatą dla gminy za zużytą energię oraz wodę.
Stawki opłat są zróżnicowane ze względu na rodzaj imprezy oraz stan świetlicy. Pozostaje
jeszcze tylko wytypowanie osób, które będą opiekunami świetlic. Najlepiej, gdyby osoby te
pełniły zadania nieodpłatnie.
Przewodniczaca Rady Gminv nadmieniła, że dobrze, że takie zasady zostały określone.
Powinny one jednak rozpocząć się od rozmów z mieszkańcami. Wójt w zarządzeniu wskazał
sołtysów jako osoby odpowiedzialne za świetlice. Ale kwestią do rozstrzygnięcia jest czy
sołtysi zechcą przejąć takie obowiązki. Nadmieniła również, że opieka nad świetlicą nie
powinna być całkowicie nieodpłatna. Kiedyś świetlice były mieniem wiejskim i rozporządzali
nim mieszkańcy. Kiedy zmieniły się przepisy w 1991 roku mienie to stało się własnością
gmin. Rada Gminy może powierzyć sołectwu w zarząd mienie b'lninne. Wójt i rada nie mogą
uszczuplić korzystania z mienia, które sołectwo posiadało przed zmiana przepisów.
Mieszkańcy mają prawo dostępu do świetlic i jeśli mają one być prowadzone i utrzymane w
dobrym stanie, powinny być w rękach mieszkańców danej wsi. Nadmieniła również, że
wprowadzenie zasad korzystania ze świetlic jest też dobrym początkiem, gdyż rada gminy
pracuje nad opracowaniem statutów sołectw. W każdym statucie sołectw musi być
wyszczególniony zapis o zarządzaniu mieniem i zasadach korzystania z mienia. Po
opracowaniu projektów tych statutów zostaną one przedstawione mieszkańcom do
konsultacji.
Radca Prawny S. Ziebicki nadmienił, że sołectwo może zarządzać mieniem gminnym po jego
przekazaniu. Jest to jednak w dalszym ciągu własność gminy. Co do sposobu zarządzania
mieniem należy pamiętać o pewnej specyfice, że jedno sołectwo będzie się tym zajmować,
dopilnuje aby nic się nie zniszczyło a w innym może być zupełnie inaczej. Należy bardzo
dokładnie rozważyć takie zasady.
Przewodniczaca Rady Gminy nadmieniła, że gmina ponosi co rok nakłady na świetlice
choćby ze środków funduszu sołeckiego. Jeśli w tych świetlicach nie będzie osób
zarządzających to niestety może się okazać, że te środki będą marnotrawione.

Wójt wyjaśnił, że przy okazji konsultacji z mieszkańcami odnośnie strategii gminy będzie
można poinformować o tych zasadach mieszkańców dokonać wyboru osoby
odpowiedzialnej za opiekę nad świetlicami.
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Ad. pkt 6

Informacje na temat Prol,'Tamu 500+ przedstawiła Anna Kołodziejczyk (treść infonnacji
stanowi załącznik do protokołu).
Sołtys wsi Białv Ług J. Skiba pytał czy dochód z gospodarstwa też będzie brany pod uwagę?
A Kołodziejczyk wyjaśniła, że jeśli osoba utrzymuje się tylko z gospodarstwa to będzie to
dochód z gospodarstwa. Jeśli jest jednak również zatrudniona na umowę o prace to dochód ze
stosunku pracy i dochód z gospodarstwa rolnego netto za 2014 rok, jeśli nie nastąpiły żadne
zmIany.
Sołtys wsi Olszówka Cz. Pijewski pytał ile wynosi dochód z gospodarstwa?
A Kołodziejczyk wyjaśniła, że jest to kwota 2 506 zł na rok, następnie dzielony jest na osoby
w rodzinie i liczbę miesięcy.
Radny J. Kaczmarek nadmienił, że na obsługę i wypłaty 500+ była przyznana kwota ponad 2
mln zł. Pytał, czy w związku z tym została zatrudniona nowa osoba do obsługi programu,
skoro l,mina otrzymała środki na jej zatrudnienie?
Wójt wyjaśnił, że w chwili obecnej A. Kołodziejczyk pracuje na pół etatu jako asystent Wójta
i na pół etatu jako osoba obsługująca 500+.

Ad. pkt 7

Następnie Wójt przedstawił infonnację o pracy między sesjami. Nadmienił, że
w omawianym okresie rozstrzygnął się przetarg na wyłonienie dostawcy kruszywa. Do
WFOŚiGW został złożony wniosek o dofinansowanie opracowania Planu Gospodarki
Niskoemisyjnej. Udało się uzyskać dofinansowanie w kwocie 12000 zł. Plan taki jest
potrzebny do składania wniosków o tennomodernizacje budynków czy zakup żródeł energii
odnawialnej. Drugi wniosek został złożony na usuwanie azbestu. Wnioskowana kwota
wynosi 43 000 zł. Pozwala to na usunięcie ok 100 ton azbestu. Wniosek został
zaakceptowany, l,mina czeka na podpisanie umowy. W chwili obecnej do urzędu wpłynęło
ok. 50 wniosków o utylizację azbestu na ok. 70 ton. Jeśli są jeszcze chętni, mogą jeszcze
składać wnioski. Mieszkańcy nie ponoszą żadnych kosztów utylizacji. Do Urzędu
Marszałkowskiego został złożony wniosek o modernizację dróg gminnych, o którym była
dzisiaj mowa. Złożono również wniosek w dniu wczorajszym na dofinansowanie
opracowania Lokalnego Planu Rewitalizacji. Kwota wnioskowana to 145000 zł,
dofinansowanie stanowi 90%. Plan Rewitalizacji daje możliwość składania wniosków w
ramach RPO i PROW na zagospodarowanie przestrzeni czy obiektów. Złożony został
również wniosek do Urzędu Marszałkowskiego pl. " Upowszechnianie i wzrost jakości
edukacji przedszkolnej" na utworzenie nowego przedszkola w Wólce. Kwota wnioskowana to
600000 zł, w tym wkład własny 15% w postaci niepieniężnej. Wspólnie z fundacją MONAR
gmina wnioskowała o kwotę 15000 zł na zajęcia terapii zajęciowej dla mieszkańców Mnina.
Pr.lyjęty został również do realizacji wniosek na remont drogi Słupia-Radwanów. W dniu
wczorajszym Fundacja MONAR złożyła wniosek o wydanie warunków zabudowy dla
budynku w Mninie. Prawdopodobnie w II półroczu rozpoczną się prace przy tym obiekcie.
Gmina musi opracować jeszcze Strategię Rozwoju Gminy, która również jest wymagana przy
niektórych wnioskach. Aby opracować ten dokument, wykonawca będzie odbywał
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konsultacje społeczne z mieszkańcami gminy. Spotkania bt;dą odbywać sit; w ciągu 2 dni w
grupach po kilka miejscowości jednego dnia.
Ponadto nadmienił, że w dniu 15 kwietnia Komisja Heraldyczna wydała pozytywną opinit; na
temat projektu herbu, tlagi, pieczt;ci i sztandaru Gminy Słupia.

Ad.pkt8

W punkcie interpelacje i zapytania radnych jako pierwszy głos zabrał:

Radnv W. Orzeł pytał dlaczego długo trwa naprawiane zgłoszonych awarii oświetlenia
ulicznego?
Radny W. Ociepka pytał najakim etapie są prace związane z budową oczyszczalni ścieków?
Radny J. Kaczmarek jakie zadania mogą być realizowane w związku z opracowaniem Planu
Gospodarki Niskoemisyjnej?
Radny E. Czekaj wnioskował o zrobienie porządku na placu koło Gimnazjum.
Przewodnicząca Rady Gminy pytała jak przebiega realizacja funduszy sołeckich i czy jest
osoba, która koordynuje te działania?
Radny J. Skrobisz wnioskował o dokończenie równania boiska w Mninie.
Radny W. Orzeł wnioskował o dokończenie rowu przy drodze dojazdowej do pól
realizowanej z funduszu FOGR.
Radny M. Wilk pytał czy planowane jest czyszczenie rzeki na dalszych odcinkach w tym
roku?

Ad. pkt 9

Wójt w odpowiedzi na interpelacjt; dot. oświetlenia ulicznego wyjaśnił, że zgłoszenie awarii
do finny naprawiającej lampy nast«puje po zebraniu kilku zgłoszeń z terenu gminy. Odnośnie
oczyszczalni wyjaśnił, że projekty sąjuż gotowe. Kosztorys na budowt; oczyszczalni wynosi
ok. 5 mln zł. W chwili obecnej nie ma ogłoszonego naboru na składanie wniosków o
dofinansowanie budowy oczyszczalni. Koszt jest tak duży, że gmina sama nie jest w stanie go
ponieść. Prawdopodobnie nabór wniosków ruszy w 3 kwartale 2016 roku. Odnośnie Planu
Gospodarki Niskoemisyjnej wyjaśnił, że bt;dzie potrzebny do składania wniosków na
dofinansowanie zakupu źródeł energii odnawialnych. W chwili obecnej WFOŚiGW ogłosił
nabór wniosków ale dla klientów indywidualnych, np. na zakup pomp ciepła, wymiant;
pieców c.o. W czerwcu bądź lipcu bt;dą ogłoszone nowe nabory dla gmin i instytucji. Zasady
dofinansowania nie sąjeszcze w tej chwili znane.
Odnośnie uporządkowania placu koło Gimnazjum wójt wyjaśnił, źe dopiero co zostali
zatrudnieni pracownicy interwencyjni. Jest mnóstwo pracy przy realizacji funduszy sołeckich.
Moźe sytuacja sit; wyjaśni po powołaniu Spółdzielni Socjalnej. Można by za jej pomocą
wykonać równieź inne prace na terenie gminy. Gruz, który tam sit; znajduje jest sukcesywnie
wywoźony na drogi dojazdowe do pól.
W temacie realizacji funduszy sołecki Wójt nadmienił, źe w chwili obecnej nie ma
zatrudnionej osoby, która nadzorowałaby ich realizacjt;. Jest osoba, która nadzoruje dostawy
kruszywa. Nadzór na realizacją funduszy sołecki prowadzi Sekretarz i Wójt.

8



.'

Odnośnie boiska w Mninie wyjaśnił, że w najbliższych dniach prace zostaną dokończone,
podobnie jak rów przy drodze dojazdowej do pół w miejscowości Wólka.
W temacie czyszczenia rzeki wyjaśnił, że w tym roku bt(dzie czyszczony odcinek od
Olszówki do Rudy Piłczyckiej to jest ok. 3 km.
Radny M. Janduła pytał co z odcinkiem rzeki od Pijanowa do St(pu?
Wójt wyjaśnił, że ten odcinek zostanie zgłoszony pismem do realizacji na rok nastt(pny.

Ad. pkt łO

W sprawach różnych jako pierwsza głos zabrała:

Przewodniczaca RadY Gminy poinformowała zebranych, że trwają prace nad zmianą statutu
gminy. Radni otrzymali już gotowy projekt nowego statutu. Ten który obowiązuje obecnie
jest niezgodny z przepisami. Radca prawny wskazał wszystkie te punkty, które są
niedopuszczalne w zapisach. Prawdopodobnie na najbliższej sesji bt(dzie podjt(ta uchwała w
sprawie jego przyjt(cia. Ponadto wyjaśniła, że w ubiegłym roku złożyliśmy wniosek na
opracowanie herbu, flagi, pieczt(ci i sztandaru gminy Słupia. W grudniu 2015 roku było
posiedzenie Komisji Heraldycznej, która odrzuciła pierwszy projekt herbu. Jednocześnie
zaznaczyli jak według nich miałby ten herb wyglądać. W ubiegłym tygodniu po złożeniu
nowego projektu herbu Komisja Heraldyczna przysłała pozytywną opinit(. Jednak gmina
bt(dzie mogła posługiwać sit( tylko herbem i flagą po przyjt(ciu ich przez Radt( Gminy. A to
dlatego, że nie ma w nich nazwy gminy. Aby móc skorzystać ze sztandaru i pieczt(ci należy
przystąpić do zmiany nazwy gminy. Do tej pory gmina posługiwała sit( nazwą Gmina Słupia.
Zgodnie z rozporządzeniem powołującym naszą gmint( nazwa powinna brzmieć Gmina
Słupia (Konecka). Komisja Heraldyczna zatwierdziła. że nie zaakceptuje pieczt(ci i sztandaru
z nazwą gminy Słupia Konecka z nawiasami. Gmina musi wystąpić w tej chwili o zmiant(
nazwy gminy i usunit(cie z niej nawiasów. Trzeba przejść całą procedurt(. Złożyć pismo do
ministerstwa do końca marca, przeprowadzić konsultacje z mieszkańcami. Trzeba tą sprawt(
uporządkować, aby w dokumentach nie figurowały różne nazwy !,'l11iny.
Ponadto zwróciła sit( do radnych aby do 30 kwietnia złożyli oświadczenia majątkowe.
Poprosiła o uwzglt(dnienie przy ich wypełnianiu poprawek, które wskazał Urząd Skarbowy.
Sołtys wsi Rytlów S. Steplowski wnioskował o dowiezienie kruszywa w miejscowości
Rytlów, zebranie poboczy przy drodze. Ponadto wnioskował o malowanie figurki.
Przypomniał również o przycit(ciu kasztanów przy drodze powiatowej na odcinku Wólka -
Rytlów.
Radny Z. Tkacz pytał na jakim etapie jest zakup znaku ograniczającego tonaż w miejscowości
Skąpe?
Radny M. Wilk pytał, kiedy zaczną sit( remonty cząstkowe na drogach powiatowych?
Ponadto wnioskował o czyszczenie rowu w miejscowości Radwanów mit(dzy posesją p.
Pniewskiego i p. Pieca.
Radny J. Skrobisz wnioskował o wystąpienie z pismem o czyszczenie rzeki na "Mokrym
Lesie" i "Świńskiej Budzie".
Sołtys wsi Słupia A. Bujak pytała kiedy rozpocznie sit( dowóz kruszywa na drogi dojazdowe
do pól z funduszu sołeckiego?
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Wójt wyjaśnił, że pierwsze dostawy kruszywa już były. Sukcesywnie będzie dowożone na
drogi.
Sołtys wsi Radwanów D. Tomska wnioskowała o malowanie barierek na moście w
miejscowości Radwanów oraz przystanku.
Przewodniczący Rady Sol. wsi Słomiana J. Bamik wnioskował o zamontowanie znaków z
nazwą miejscowości Słomiana od strony Radwanowa i Jakimowic.
Przewodniczaca Rady Sol. wsi Olszówka A. Sosnowska pytała, czy wnioski na utylizację
azbestu, które były złożone w ubiegłym roku są jeszcze aktualne?
Wójt wyjaśnił, że należy dopytać p. A. Kołodziejczyk.
Sołtys wsi Biały Ług J. Skiba prosił o wykopanie pni po drzewach oraz o montaż przepustów
w miejscowości Słomiana.
Radny W. Ociepka zgłosił wywrócony znak w miejscowości Ruda Pilczycka.
Przewodnicząca Rady Gminy wnioskowała o usunięcie znaku miejscowości Piaski, który
znajduje się koło posesji p. Kudra.
Przewodniczący Rady Powiatu M. Król odnośnie kasztąnów w Rytłowie wyjaśnił, że będą
przycinane, gdy zostanie naprawiona piła. Odnośnie znaku w miejscowości Skąpe wyjaśnił,
że należy najpierw sporządzić projekt organizacji ruchu i przedstawić go Staroście. Następnie
zostanie powołana Komisja, która stwierdzi cełowość ustanowienia tego znaku. Remonty
cząstkowe dróg powiatowych zostały wznowione w dniu wczorajszym. Temat czyszczenia
rowu w miejscowości Radwanów oraz malowanie barierek zostanie zgłoszony Staroście i
Dyrektorowi Za,Lądu Dróg. Odnośnie znaków drogowych miejscowości Słomiana wyjaśnił,
że wnioskował o ich wstawienie do Zarządu. Zakup znaków w powiecie odbywa się na
zasadzie przetargu więc procedura trochę się przeciąga. Na najbłiższej sesji Rady Powiatu
poruszy ponownie ten temat. Zgłoszenie wywróconego znaku również przekaż do Zarządu
Dróg. Odnośnie znaku miejscowości Piaski wyjaśnił, że stoi przy drodze gminnej więc Wójt
musi podjąć decyzję o jego usunięciu.
Radny J. Kaczmarek zgłosił uskoki na drodze z Ołszówki w stronę Radwanowa.
Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że jeden z tych przepustów jest
zaplanowany do remontu w tym roku.
Sołtys wsi J. Skiba zgłosił, że przydomowa oczyszczalnia ścieków nie odprowadza wody do
gruntu.
Przewodniczący rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że oczyszczalnie, które były montowane
działają na zasadzie rozsączającej. Było tworzone tzw. Pole rozsączające. Do tego pola
dochodzą czyste ścieki. Jeśli nie dochodziły czyste ścieki to mogły zostać zatkane przewody
drenarskie. Raz w miesiącu powinno się również dodawać bakterie, aby pomagały w
oczyszczaniu wody.
Sołtys wsi K. Tkacz wnioskował o dowiezienie kruszywa na drogi dojazdowe do pól.
Wójt odnośnie czyszczenia rzeki w Mokrym Lesie wyjaśnił, że prowadzi rozmowy z
Nadleśnictwem Włoszczowa o modernizację mostu na tej rzece, co ułatwi przepływ wody.
Duże rozlewiska powstają przez tamy budowane przez bobry. A teren ten należy do Natury
2000 więc nie da się ich stamtąd usunąć. Boisko w Mninie zostanie w najbliższych dniach
wyrównane. Kruszywo i pozostałe prace sukcesywnie zostaną wykonane. Odnośnie
malowania figurki w miejscowości Rytlów wyjaśnił, że nie jest ona wpisana do Rejestru
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Zabytków i gmina nie może sfinansować jej odnowienia. Mieszkańcy muszą to zrobić we
własnym zakresie.
Radny M. Wilk pytał o działalność Spółki Wodnej. Jest dużo rowów do czyszczenia, kto ma
się tym zająć.
Wójt wyjaśnił, że sukcesywnie od ubiegłego roku rowy są przekazywane właścicielom
działek przy nich leżących. Czyszczenie rowów będzie należało do jego właściciela. Trzeba
by również przeprowadzić rozmowę z Prezesem Spółki Wodnej na temat tych prac.
Przewodniczacy Rady Soło wsi Rytlów M. Wiklak zgłosił, że od dwóch miesięcy nie były
odbierane śmieci.
Wójt nadmienił, że takie przypadki trzeba natychmiast zgłaszać do Urzędu Gminy. Wtedy
ustalony zostanie dodatkowy termin na ich odbiór.
Przewodniczacy rady Sol. wsi Mnin Z. Młynarska pytała czy wiadomo coś o wniosku, który
został złożony na Stowarzyszenie w Mninie pn. "Aktywnie w Mninie"?
Wójt wyjaśnił, że do chwili obecnej nie było żadnych informacji w tej sprawie.

Po wyczerpaniu wszystkich punktów przewidzianych w porządku obrad Przewodnicząca
Rady Gminy zamknęła obrady XIX sesji Rady Gminy o godzinie 1255.

Protokolant

A~~Yb

Protokół zawiera II stron.

Przewodniczył
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